
Vandaag praten we over de begroting over het jaar dat er een nieuw parlement door de 
Drentse inwoners wordt gekozen. Dat voelt toch altijd een beetje vreemd. Daarom een 
going-concern begroting met op een aantal zaken nieuw beleid. U steekt de loftrompet af 
over al hetgeen is bereikt en laat het ferm doorklinken in de nota van aanbieding. Maar ook 
horen we op de achtergrond het sonore geschal van de hoorn dat ons waarschuwt dat de 
voorliggende begroting gereduceerd is tot een begroting waarin de vrije bestedingsruimte 
inmiddels volledig is ingezet voor de komende jaren. En onze fractie wil dit geluid nog iets 
versterken opdat het ook wordt gehoord. 
 
Reserves 
In FCBE heb ik hier al een opmerking over gemaakt. De GroenLinks fractie is van mening dat 
risicoreserves zijn opgebouwd voor een doel. Namelijk dat je er uit put op moment dat die 
specifieke situatie zich voordoet en dat je er dan ook gebruik van maakt. Ik refereer aan de 
verlaagde uitkeringen uit het Provinciefonds voor 2018. 2,8 miljoen euro minder dan 
voorzien en op basis van daarvan hebben we ook al projecten in gang gezet voor de 
komende jaren. Wij zijn van mening dat dit tekort uit de risicoreserve dient te worden 
aangevuld en niet uit de lopende exploitatie. Waarvoor hebben we anders deze reserves 
opgebouwd? Ik wil dat ook de andere fracties graag over horen. 
 
Kaderrichtlijn Water 
Dit college heeft grote ambities en veel doelen gesteld. Ook ten aanzien van de 
waterkwaliteit. Het is van groot belang dat we onze doelen halen - voor ecologie, drinkwater 
en volksgezondheid is het tegengaan van watervervuiling een groot belang. Onze fractie 
heeft daar meerdere malen vragen over gesteld en wij maken onze zorgen over de kwaliteit 
van het oppervlaktewater en de kwaliteit van het grondwater. Op pagina 55 schrijft u day de 
ecologische waterkwaliteit op de meeste locaties matig tot onvoldoende is. De indicator 
"Waterkwaliteit van de oppervlaktewateren" geeft een “goed” volgens Kaderrichtlijn Water: 
0% (2017, p. 62). Vraag is: hoe staat het met het halen van onze KRW-doelen en kan het 
college ons overtuigen dat deze gehaald gaan worden? 
 
Energietransitie 
Nu de Omgevingsvisie is vastgesteld, met daarin de regierol voor de Provincie als het gaat 
om de Regionale Energie Strategie, is het volle kracht vooruit en werk aan de winkel! We 
zien hier geen indicatoren voor in de begroting, anders dan verwijzing naar 
www.klimaatmonitordrenthe.nl, en ook geen verhoogde inzet voor 2019. Tandje of gas 
erbij? 
 
Programmatische Aanpak Stikstof (PAS) 
De GroenLinksfractie is in afwachting van de analyse en het oordeel van de Raad van State 
na de uitspraak van het Europees Hof van Justitie over de PAS. Waarschijnlijk is in ieder geval 
dat "beweiden en bemesten" niet meer vrijgesteld kunnen worden, wat alleen al grote 
impact kan hebben, de rest van de uitspraak kan nog verder gaan. Voor GroenLinks is het in 
ieder geval duidelijk: in met name de landbouw zal de uitstoot van stikstof - aan de bron - 
moeten worden teruggedrongen! 
 
Natuur 



We hebben de voortgang gelezen van het Plan van Aanpak voor weide- en akkervogels en 
vorige week ben ik bijgepraat door ambtenaren van dit huis over de voortgang van de 
boerenlandvlindermotie in casu naar een ecologisch bermbeheer. Goed dat het college hier 
mee aan de slag is en dat er voortgang is geboekt. Echter is het allemaal nog niet zo 
eenvoudig. Wat is het vervolg? In het verslag lezen we dat er wordt geprobeerd aan te 
haken aan bijvoorbeeld Toekomstgericht Landbouw en daarbij ook bij natuurinclusieve 
landbouw maar de focus van de provincie is niet gericht op het behoud van de biodiversiteit 
en behoud van de weide- en akkervogels, maar gericht op milieu maatregelen zoals fosfaat-, 
stikstof en ammoniakbeleid en grondwaterproblematiek. En met dit probleem hebben beide 
moties te maken. Moeten we daar geen integrale aanpak in voorstaan? Daarnaast lezen we 
in de voortgangsrapportage een aantal aanbevelingen. Wat gebeurt daarmee? Een aantal 
hebben ook een politieke lading. Gaat de gedeputeerde die ons nog voorleggen? 
 
Voorzitter, 
Ik ben begonnen met de loftrompet en ben geëindigd met Hoorngeschal. Weet wel dat 
beiden kunnen bijdragen aan een ware symfonie. 
 


